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Akademický senát FSv ČVUT 

Zápis z 9. zasedání AS FSv, které se konalo dne 27.3. 2024 

Přítomni: dle prezenční listiny 
Hosté: děkan prof. Máca, proděkani prof. Patzák, Dr. Vokurka, tajemník Dr. Matějka 

 

Předseda AS FSv doc. Pazderka zahájil zasedání AS FSv, přivítal přítomné a seznámil je 
s programem zasedání. 
 

1. Schválení zápisu z 8. řádného zasedání AS FSv ze dne 31.1.2024 
2. Doplnění studentské komory AS FSv (Ing. Tomáš David) 
3. Úvodní slovo děkana (děkan prof. Máca) 
4. Metodika rozdělení provozních zdrojů FSv na rok 2024 (děkan prof. Máca, tajemník 

Dr. Matějka) 
5. Projednání magisterského studijního programu Structural Analysis of Monuments 

and Historical Constructions (prod. prof. Kabele) 
6. Návrh nového člena Vědecké rady FSv (děkan prof. Máca) 
7. Návrh na udělení Šolínovy medaile Ing. Večeřemu (děkan prof. Máca) 
8. Informace z Ekonomické komise a ze spol. zasedání EK a PK (prof. Cajthaml) 
9. Informace z Legislativní komise (prof. Polák) 
10. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. arch. Černá) 
11. Různé 
 
1. Schválení zápisu z 8. řádného zasedání AS FSv ze dne 31.1.2024 
 

K zápisu nebyly připomínky, zápis byl schválen. 
 
2. Doplnění studentské komory AS FSv (Ing. Tomáš David) 
 

Senátorku Veroniku Blovskou, která ukončila studium, nahradil Ing. Tomáš David, senátorům 
se krátce představil. 
 
3. Úvodní slovo děkana (děkan prof. Máca) 
 

Děkan prof. Máca informoval o aktuálním dění na FSv/ČVUT: 
• Vyřešení problematiky GE Aviantion, původní půjčka byla převzata Vládou ČR 
• Nástup nového kvestora Mgr. Špeliny 
• Dohoda o spolupráci ČVUT s Gen. štábem Armády ČR 
• Dohody o spolupráci v oblasti stavebnictví 
• Postup v přípravách rekonstrukce budovy B, vyjasnění veškerých nejasnosti s MŠMT, 

zajišťování financování, jednání s SFŽP 
• Ukončení akreditací starších doktorských programů, dokončení studia bez komplikací 
• Kolektivní vyjednávání, rozpětí mezd ve mzdovém předpisu, sociální fond a příspěvky 

na důchodové připojištění a stravu 
• Blížící se nové hodnocení ČVUT Mezinárodním evaluačním panelem a následné 

zařazení školy do žebříčku kategorií univerzit, které má vliv na financování 
• Kontrola Národního úřadu pro kybernetickou bezpečnost 
• Audit Rektorátu ČVUT a jeho závěry, optimalizace činností 
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Prof. Wald se dotázal na složení nové Evaluační komise. Informaci o její přípravě poskytl 
děkan prof. Máca. 
 
4. Metodika rozdělení provozních zdrojů FSv na rok 2024 (děkan prof. Máca, 
tajemník Dr. Matějka) 
 

Děkan prof. Máca a tajemník Dr. Matějka krátce komentovali přípravu dokumentu, který byl 
podrobně projednáván a diskutován na Pedagogické a Ekonomické komisi AS FSv. 
 

O projednání v komisích informovali předseda Ekonomické komise prof. Cajthaml a 
Pedagogické komise doc. Jíra. Metodika byla z hlediska projednávání rozdělena na vědeckou 
a pedagogickou část. 
Hlavní řešené změny: 
- Podpoření výuky menších skupin/paralelek studentů v Mgr. studiu 
- Koeficient pro podporu výuky jazyků 
- Poměry motivační části DKRVO, posílení vlivu citací, hodnocení aplikovaného výzkumu 

 

Doc. Pazderka poděkoval za proces projednání metodiky v dostatečném předstihu. 
 

Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje Metodiku rozdělení provozních zdrojů FSv na rok 2024. 
 

pro: 27| proti: 0 | zdržel se: 0 (z 27 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
5. Projednání magisterského studijního programu Structural Analysis of 
Monuments and Historical Constructions (prof. P. Kabele) 
 

Program krátce představil prof. Máca., prof. Kabele byl ze zasedání omluven. Jedná se o 
reakreditaci stávajícího programu od roku 2007, na které se podílí několik zahraničních 
univerzit. 
 

Hlasování o usnesení: 
AS FSv souhlasně projednal Akreditaci magisterského studijního programu Structural 
Analysis of Monuments and Historical Constructions. 
 

pro: 26| proti: 0 | zdržel se: 0 (z 26 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
6. Návrh nového člena Vědecké rady FSv (děkan prof. Máca) 
 

Děkan prof. Máca informoval o svém návrhu na nového člena Vědecké rady FSv, jedná se o 
nového předsedu ČÚZK Ing. Karla Štencela, který nahradil stávajícího předsedu Ing. 
Večeřeho. 
 
Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje nového člena Vědecké rady FSv Ing. Karla Štencela. 
 
pro: 27| proti: 0 | zdržel se: 0 (z 27 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 

Doc. Jíra se dotázal na další doplnění mimořádných členů Vědecké rady FSv. Informaci 
poskytl děkan prof. Máca. 
  



 
Zápis č. 9 / 2023-25 

 3 

7. Návrh na udělení Šolínovy medaile Ing. Večeřemu (děkan prof. Máca) 
 

Děkan prof. Máca navrhl na udělení Šolínovy medaile Ing. Večeřeho, dlouholetého předsedu 
ČÚZK a člena Vědecké rady FSv. 
 

Hlasování o usnesení: 
AS FSv schvaluje udělení Šolínovy medaile Ing. Večeřemu. 
 

pro: 27 | proti: 0 | zdržel se: 0 (z 27 přítomných senátorů) 
Usnesení bylo přijato. 
 
8. Informace z Ekonomické komise a ze spol. zasedání EK a PK (prof. Cajthaml) 
 

Bod zahájil doc. Pazderka, poděkoval za práci v komisích a zmínil zajímavou prezentaci 
Ing. arch. Černé k systému RUV. 
 

Hlavní informace proběhla v bodě 4. 
 

Další informace z jednání komise (20.3.) poskytl předseda Ekonom. komise prof. Cajthaml: 
- RUV 
- FKSP 
- Ukončení systému SGS ze strany státu a jeho náhrada systémem ČVUT 
- Rozpočty mimo-normativních pracovišť (VIC, PR) 

 
9. Informace z Legislativní komise (prof. Polák) 
 

Prof. Polák informoval o jednání Legislativní komise dne 3. 6., hlavním tématem byl návrh 
vedení fakulty na změnu Organizačního řádu FSv, aktuálně se pracuje na úpravách Statutu 
FSv dle požadavků Legislativní komise AS ČVUT. Předpokládá se předložení dokumentů na 
dubnovém zasedání AS FSv. 
 
10. Informace z AS ČVUT (prof. Wald, Ing. arch. Černá) 
 

Zástupci FSv v AS ČVUT Ing. arch. Černá a prof. Wald krátce shrnuli aktuální činnost AS ČVUT 
a jednotlivých komisí. Hlavní témata již byla podrobně probrána děkanem v bodě č. 3, dále: 

• Nová předsedkyně AS ČVUT (Kateřina Pilná, FJFI) 
• Řád výběrového řízení ČVUT 
• Výsledky auditu Rektorátu ČVUT 
• Organizační řád Rektorátu ČVUT 
• Strategický záměr ČVUT 
• Metodika rozdělení příspěvku a dotací ČVUT 
• Noví členové Rady pro vnitřní hodnocení (Ing. Hana Braunová, FSv) 

 

Prof. Polák se dotázal na zastoupení ČVUT v institucích zastupujících VŠ (Rada vysokých škol) 
v souvislosti se změnou předsedy AS ČVUT, k tématu proběhla krátká diskuse (prof. Polák, 
arch. Černá, prof. Vejmelková, Ing. Váňa). 
 
11. Různé 
 

Děkan prof. Máca požádal senát o orientační hlasování v souvislosti s přípravou časového 
plánu akademického roku (dny volna/státních svátků v LS 2025): 
Varianta 1) ve čtvrtek volno / v pátek výuka 
pro: 5 
Varianta 2) ve čtvrtek volno, v pátek zrušena výuka, výuka přesunuta do zkouškového období 
pro: 23  
(z 28 přítomných senátorů) 
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Prof. Cajthaml se dotázal na systémové řešení vydávání a prodej knih na FSv. K tématu 
proběhla diskuse, jedná se o celouniversitní problém, který je v řešení, limitující je zejména 
personální situace a daňová problematika (Dr. Matějka, prof. Máca, doc. Pazderka, prof. 
Cajthaml). 
 

Prof. Cajthaml se dále dotázal na spolupráci FSv se středními školami, zmínil zejména 
problematiku technického vzdělávání studentů (např. matematika) a potřebnou přípravu pro 
budoucí studium na VŠ. 
K tématu proběhla diskuse, jedná se o široké téma (prof. Máca, doc. Pazderka, doc. Vašková, 
Dr. Vokurka, prof. Vejmelková).  
Doc. Pazdera a děkan prof. Máca potvrdili, že vedení FSv se SŠ komunikuje a informace 
získává.  
 

Ing. Šejna krátce informoval o své iniciativě a komunikaci s vedením FSv k tématu 
odměňování a mezd na VŠ. 
 

Doc. Jíra se dotázal na rezervace poslucháren ve zkouškovém období a poskytnutí prostorů 
v rámci doplňkové činnosti. Situaci vysvětlil Dr. Matějka a prof. Máca, do budoucna budou 
místnosti vyhrazeny primárně pro potřeby FSv. Proběhla krátká diskuse (doc. Jíra, doc. 
Vašková, prof. Vejmelková, Dr. Matějka, prof. Máca, prof. Patzák, arch. Černá). 
 

O slovo požádal zaměstnanec FSv Dr. Kovařík, který požádal prostřednictvím senátu vedení 
FSv o rozsáhlejší komunikaci problematiky plánované rekonstrukce budovy B směrem 
k akademické obci. Očekává zejména podrobnější informace o budoucím stavebně 
technickém řešení a uspořádání a vybavení prostor, harmonogramu příprav a průběhu 
realizace, zajištění stávajícího majetku apod. Uvítal by informační setkání zainteresovaných 
osob s akademickou obcí. 
Dr. Kovařík se již v předstihu obrátil emailem na předsedu AS FSv doc. Pazderku, který ho 
nakontaktoval na předsedu Technické komise AS FSv, která se tématu dlouhodobě věnuje a 
kde mohou být podrobně diskutovány podněty akademické obce a následně formulovány 
požadavky na vedení FSv, např. způsob a rozsah informování. 
Aktuální stav přípravy rekonstrukce budovy B podrobně shrnul prod. Dr. Vokurka, kterého 
doplnili prof. Máca, arch. Černá, Dr. Matějka a prof. Vejmelková. Teprve se upřesňuje 
harmonogram prací, realizace je v dikci rektorátu ČVUT (OVIČ) a práce se odvíjí zejména od 
možností financování. Probíhají přípravy na spuštění informačního webu k investičním 
záměrům FSv, zejména i k rekonstrukci budovy B.   
Podrobné informace může poskytnout prof. Tywoniak, který byl pověřen rektorem pro 
dohled nad technickým řešením rekonstrukce. 
Předseda Technické komise doc. Litoš přislíbil Dr. Kovaříkovi setkání osobně i v rámci komise, 
kam mohou být přizvány zainteresované osoby k doplnění potřebných informací. 
Akademický senát a vedoucí kateder (grémium) jsou o investičních akcích pravidelně 
informováni. Celkově panovala shoda na důležitosti informování akademické obce. 
Rekonstrukce budovy B se připravuje již 10 let a termín zahájení realizace byl v průběhu 
přípravy několikrát odsunut. 
 
Příští zasedání AS FSv je plánováno na 24.4 a 29.5. 2024 v B169. od 9:00. 
 

doc. Ing. Jiří Pazderka, Ph.D. 
předseda AS FSv ČVUT 

 
Zapsal: 
Ing. arch. Jan Kašpar, Ph.D. 
tajemník AS FSv ČVUT 
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